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ســرمربی برکنــار شــده فجرسپاســی درفصل گذشــته خــود را هواداراین تیم 
می داند. علی اصغر کلانتری می گوید:»مدیر جدید باشگاه فجر از دوستان 
صمیمی من به شمارمی رود. دیگر دلخوری در ذهنم نیست. برای فجر آرزوی 
موفقیــت مــی کنم. بخصوص برای مهدی رجــب زاده که از بازیکنان قدیمی 
تیــم فجراســت. مــن ازایــن پــس هــوادار تیــم فجرهســتم. درحــال حاضردو 

پیشــنهاد جــدی دارم و مــی خواهــم برای صعود به لیــگ برتر تلاش کنم.«  

ســعید جهانگیــری، ســرمربی تیــم تــازه صعــود کــرده ون پــارس بــه لیــگ 
یک مدعی اســت که هیچکس شــهامت پیشــنهاد تبانی به او را نداشــته 
اســت:» مــن ســال ها در فوتبــال پایــه حضــور داشــته ام وبــه صداقــت 
وســلامت معروف هســتم. ازآنجا که شــغل دومم معلمی است، دیگران 
می داننــد کــه بــرای تبانــی نبایــد پیش مــن بیاینــد و اصلاً ایــن صحبت ها 
را درکنــار مــن انجــام نمی دهنــد و جــرأت انجــام چنیــن کاری را ندارنــد.«

سعید جهانگیریعلی اصغر کلانتری:

جرأت پیشنهاد تبانی را نداشتنداز فجر دلخوری ندارم

میــلاد فراهانــی دروازه بــان جدید تیم هوادارضمن خوشــبین بــودن به آینده 
این تیم امیدواراســت که اتفاقات فصل گذشــته راهیچ وقت تجربه نکند. او 
می گوید:»من اطمینان دارم هوادارفصل بعد هم نتایج خوبی خواهد گرفت.
فصل گذشته مالک باشگاه شهرخودرو با مسئولان استانی اختلاف پیدا کرد 
کــه ایــن اختلاف هیچ وقت حل نشــد. من امیدوارم هیچ وقت شــرایط فصل 

گذشــته را تجربه نکنم، چون واقعاً روزهای ســختی را پشت سرگذاشتم.«

میلاد فراهانی: 

امیدوارم هیچ وقت فصل گذشته را تجربه نکنم

غفور جهانی از حالا نگران شــرایط ملوان اســت. 
او معتقد اســت این تیم بعد از ســال ها دوری از 
لیگ برتر به این رقابت ها برگشــته و باید توســط 

مســئولان استانی حمایت شود.

ملوان فصل گذشته را چطور سپری کرد و 
چه شد که به لیگ برتر رسید؟

ملوان بازیکنان خوبی را در ابتدای فصل گرفت و 
در یارگیری بهتر از سایر تیم ها عمل کرد. کادر فنی 
ملوان هم از مربیان بومی تشکیل شد و آشنایی 
خوبی با شخصیت تیم داشتند و همین کمک 
کرد تا ملوان به موفقیت برسد. ۶ سال مربیان 
غیربومی هدایت ملوان را برعهده داشتند و با 
وجود تمام تلاش هایی که شد، نتوانستند آن 

نتیجه مدنظر را بگیرند.
ملوان فصل گذشته حاشیه چندانی 

نداشت، دلیل خاصی داشت؟
پژمان نوری به عنوان مدیریت باشگاه و پوررشید 
به عنوان حامی مالی ملوان بخوبی تیم را جمع 
کردند. من همیشه به مدیریت و کادر فنی 
نصیحت می کردم که تیم وارد حاشیه نشود 
زیرا جمع کردن آن در یک شهر کوچک سخت 
و دشوار است و تیم را از هدفش دور می کند. 
ملوان این فصل با برنامه عمل کرد و از زمان 
و محل و امکانات تمرینی گرفته تا پرداخت 
پول بازیکنان، همه چیز بموقع صورت گرفت 
و همین باعث شد که حاشیه ای پیش نیاید. 
مازیار زارع و پژمان نوری هم مثل برادر بزرگ تر 
برای بازیکنان بودند و همین همدلی و انسجام 

تیم را بیشتر کرد.
در روزهای پایانی لیگ یزدانی و مرادمند به 

ملوان آمدند ولی از آنها استفاده نشد، در 
این باره چه نظری دارید؟

یزدانی و مرادمند بازیکنان بزرگی هستند و 
امیدوار بودم بتوانند به تیم کمک کنند اما در 
قضیه آنها حق با مازیار زارع بود. مازیار معتقد 
بود خط دفاعش یکی از بهترین خط دفاع های 
لیگ است و بازی دادن به این دو می توانست 
هم باعث ناهماهنگی تیم شود و هم اختلاف 
به وجود بیاورد. اگر این اتفاقات هم می افتاد، 
جمع کردن آن در آن مقطع از فصل کار سختی 
بود و امیدوارم آنها سال دیگر در لیگ برتر بتوانند 

برای ملوان بازی کنند.
فصل گذشته دیدیم که فجر به لیگ 

برتر آمد اما خیلی زود از این رقابت ها 
خداحافظی کرد، چه تضمینی برای ملوان 

وجود دارد؟
ملوان تیم ریشه داری است و از سال ۱۳۴۶ در 
بالاترین سطح فوتبال ایران بوده و سردی و گرمی 
کار را چشیده است. به مسئولان تیم تأکید کردم 
که از الان به فکر بستن تیم خود برای فصل 
آینده باشند. در لیگ برتر بازیکنان بزرگی حضور 
دارند و ملوان نمی تواند با همین تیم با رقبای 
بزرگی چون استقلال، پرسپولیس و سپاهان 
رقابت کند. تیم باید تقویت شود و برای جذب 
بازیکنان باکیفیت باید هزینه شود. این راهکار 
مؤثری برای ماندن در فصل بعد لیگ برتر است 
و برای هدف های بزرگ تر در سال های آینده باید 

برنامه ریزی و هزینه های بیشتری شود.
اما فرصت کم است و جذب بازیکن باید 

سریع انجام شود.
من هم مثل شما فکر می کنم و حتی به بچه ها 
هم گفتم که اگر نجنبند در آینده به مشکل 
می خورند، چون بازیکن خوب روی زمین 

نمی ماند.
شاید ملوان به امید بازیکنان سرباز است؟

ملوان نیاز به بازیکن دارد اما اگر بخواهند با 
همین نفرات سال گذشته وارد لیگ شوند و 
امیدشان به جذب بازیکن سرباز باشد، حتماً 

مشکل ساز خواهد شد.
مشکلات مالی هم می تواند به تیم آسیب 

بزند، در این باره چه نظری داری؟
در حال حاضر مهم ترین موضوع برای ملوان 
جذب اسپانسر است چون این طور که من شنیدم 

آقای پوررشید پس از زحمات زیادی که برای ملوان 
در فصل گذشته متحمل شدند و منجر به صعود 
تیم شد الان کمی از تیم دور شدند. ما اگر سال 
گذشته ۳0 یا ۴0 میلیارد هزینه کردیم امسال 
حداقل باید دو برابر آن را هزینه کنیم. در این بازار 
فعلی هم وقتی با بازیکنان خوب صحبت می کنیم 
باید مبلغی به عنوان پیش پرداخت به آنها بدهیم.

چه انتظاری از مسئولان استان دارید؟
مسئولان استان باید آستین ها را بالا بزنند 
و به تیم کمک کنند چون الان ملوان تنها 
نماینده استان گیلان در  لیگ برتر است. اما 
متأسفانه خیلی ها فقط زمان عکس گرفتن با 
تیم پیدایشان می شود. ما اگر همین روند را در 
پیش بگیریم بعید نیست خیلی زود دوباره به 
لیگ یک برگردیم. به هر حال مردم این شهر 
انتظار دارند و نمی خواهند تیمشان که پس از 

سال ها به لیگ برتر برگشته، دوباره سقوط کند. 
البته شنیدم آقای دنیامالی پیگیر این موضوع 
هستند، اما انتظار دارم خیلی زود همه مسئولان 
دست به کار شوند، چون همان روزی که تیم 
قهرمان شد. به بچه ها گفتم از الان به فکر لیگ 

برتر باشید چون فردا دیر است.
و نظر شما درباره مازیار زارع؟

مازیار یک مربی جوان و آینده دار است که حتماً 
باید راه خودش را ادامه دهد حالا چه ملوان و 
چه جاهای دیگر. فصل گذشته خیلی زحمت 
کشید ضمن اینکه پژمان نوری هم به عنوان 
مدیرعامل بیشتر پشت صحنه بود. خلاصه 
اینکه انتظار دارم همه مسئولان شهر و استان 
دست به دست هم دهند و بخوبی از ملوان 
حمایت کنند. چون این تیم حیف است دوباره 

به لیگ یک برگردد.

تکمله

ما اگر سال گذشته 30 یا 40 میلیارد 
هزینه کردیم امسال حداقل باید دو برابر 
آن را هزینه کنیم. در این بازار فعلی هم 
وقتی با بازیکنان خوب صحبت می کنیم 

باید مبلغی به عنوان پیش پرداخت به آنها 
بدهیم.

 ملوان این فصل 
با برنامه عمل کرد 
و از زمان و محل و 

امکانات تمرینی 
گرفته تا پرداخت پول 

بازیکنان، همه چیز 
بموقع صورت گرفت 

و همین باعث شد 
که حاشیه ای پیش 

نیاید.

 غفور جهانی: بعضی مسئولان 
فقط موقع عکس انداختن هستند

قاســم حدادی فــر دربــاره پایــان 
دوران بــازی  و ورودش بــه جرگــه 
مربیگــری می گویــد: »بعــد از 
اتفاقاتــی که ســال گذشــته افتاد 
و مصدومیتــی کــه باعــث شــد 
از فوتبــال دور شــوم، امســال بــا 
مســئولان باشــگاه ذوب آهــن و 
مهــدی تارتــار جلســات خوبــی 
را برگــزار کردیــم. آقــای تارتــار بــه 
مــن اعــلام کــرد کــه فوتبــال بازی 
کنــم و بــازی کــردن را بــرای مــن 
در اولویــت قــرار داد امــا باتوجــه 
بــه شــرایط مصدومیــت تصمیم 
گرفتــم از دنیــای فوتبــال بــا همــه 
خوبی هایــش خداحافظــی کنم و 
وارد مربیگــری شــوم. می خواهم 
از هــواداران و مــردم اصفهــان 
تشــکر کنــم. آنها بســیار دوســت 
داشــتند امســال بــازی کنــم امــا 
شــرایط جــوری بــود کــه تصمیــم 
گرفتم در سمت دیگری مشغول 
بــه کار شــوم. می خواهــم بــه تیم 
و هــواداران کمــک کنم تا روزهای 
خوبــی را در کنار هواداران جشــن 
بگیریــم. تمــام هــدف مــا ایــن 
اســت کــه ذوب آهــن بــه جایــگاه 
خــوب خــود برگــردد و اهــداف 
آســیایی مان را دوبــاره دنبــال 

کنیــم.
به عنــوان دســتیار در خدمــت 
مهــدی تارتــار خواهــم بــود. او 
اختیــار و انتخــاب بــازی کــردن یــا 
مربیگــری را به خودم واگذار کرد. 
خیلی  از دوســتان گفتند که بازی 
کنــم امــا ایــن تصمیم خــودم بود 
کــه وارد دنیــای مربیگــری شــوم. 
تارتــار می خواســت مــن بــه تیــم 
کمــک کنــم و هــر دو راه را پیــش 
روی مــن گذاشــت. انتخــاب را به 
مــن ســپرد و مــن راه مربیگــری را 
انتخــاب کــردم. امیــدوارم بتوانم 
در ایــن مســیر پیشــرفت و در 
جهــت منافــع باشــگاه بــه تیمــم 

کمــک کنــم.«
او بــا اشــاره بــه هدفــش این طــور 
می گویــد: »هــر کــس وارد هــر 
مســیری می شــود، هدف هایــی 
دارد. هــدف مــن ایــن اســت کــه 
بیشــتر یــاد بگیــرم. فوتبــال بازی 
کــردن بــا مربیگــری زمیــن تــا 
آســمان فــرق می کنــد و دوســت 
دارم ابتــدا یــاد بگیــرم و بعد از آن 
برای تیمم و فوتبال کشورم مثمر 

ثمــر باشــم.«
مربــی ذوب آهــن دربــاره شــرایط 
فعلــی تیمــش در فصــل نقــل و 
انتقــالات می گویــد: »ذوب آهــن 
بودجه محدودی دارد اما امسال 
رقــم بازیکنــان فوتبــال بســیار 
افزایــش پیــدا کــرده اســت. فعلاً 
تیــم ســه بازیکــن جدیــد جــذب 
کــرده اســت امــا بایــد باتوجــه بــه 
بودجــه ای کــه وجــود دارد هزینه 
شــود. هدف اصلی این اســت که 
شاکله اصلی تیم حفظ شود و در 
ایــن مســأله تقریباً موفــق بودند. 
چنــد بازیکــن هــم به تیــم اضافه 
خواهنــد شــد و نســبتاً تیم خوبی 

جمــع و جــور می شــود.«

محمد نوری مربی جدید ذوب آهن 
درباره حضورش به عنوان مربی در 
کادرفنی ذوب آهن می گوید: »من 
مدرک لازم برای نشستن روی نیمکت 
ذوب آهن را دارم و در کلاس های 
مربیگری شرکت کردم و مدرک گرفتم 
و مشکلی از این بابت ندارم. تصمیم 
داشتم به مربیگری روی بیاورم و منتظر 
یک فرصت خوب بودم و وقتی آقای 
تارتار که قبلاً سرمربی من هم بوده 
پیشنهاد داد بهترین فرصت ممکن 
بود و آن را پذیرفتم. ذوب آهن مجموعه 
خوبی است و من خودم هم قبلاً چند 

سال در اصفهان بودم و به جو فوتبال 
این شهر آشنایی دارم. فکر می کنم 
شرایط خوبی فراهم باشد و بتوانیم در 
کنار هم ذوب آهن را به جایگاه اصلی و 
واقعی خودش که چند سالی است از 
آن فاصله گرفته برگردانیم. مهدی تارتار 
یک مربی خوب و کاربلد است و امسال 
هم تیمی که فصل قبل خودش بسته 
را اداره می کند و این خودش یک پوئن 
مثبت است. حضور یک مربی کاربلد و 
تداوم حضورش در یک تیم می تواند به 
پیشرفت یک مجموعه کمک کند. فکر 
می کنم با توجه به بضاعتی که داریم 

فصل خوبی در انتظار ذوب آهن باشد.«
اما باتوجه به اینکه قاسم حدادی فر هم 
به طور همزمان به کادرفنی اضافه شده 
باید دید چه کسی دستیار اول می شود. 
البته حسین پاشایی هم سال ها در کنار 
تارتار بوده است: »ذوب آهن خانه قاسم 
حدادی فر است و باید هم در این تیم 
حضور داشته باشد و حضورش روی 
نیمکت تیم اتفاق خیلی خوبی است. 
در مورد دستیار اول هم واقعاً موضوع 
مهمی نیست و همه کنار هم در کادرفنی 
مشغول هستیم و یک هدف داریم و آن 
هم کمک به ذوب آهن است. دنبال این 

عناوین نیستیم و به آن توجهی نداریم.«
او درباره وضعیت ذوب آهن در نقل و 
انتقالات این طور می گوید: »ذوب آهن 
را باید با توجه به بودجه و بضاعتی که 
دارد سنجید و توانایی رقابت با تیم های 
پولدار را نداریم. خودتان می دانید این 
روزها چه مبالغی برای جذب بازیکن 
هزینه می شود و ذوب آهن هیچ وقت 
نمی تواند با این رقم ها در بازار رقابت 
کند برای همین با توجه به بودجه 
خودمان تیم می بندیم. تا الان چند 
بازیکن جذب شدند و چند بازیکن دیگر 

هم جذب خواهند شد.«

مازیار و پژمان مثل برادر بزرگ تر برای بازیکنان بودند
 اکبر منتشلو
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